
1 (2)

INTERPELLATION TILL STATSRÅD

Till statsrådet Camilla Waltersson Grönvall (M)

2023/24:290 Rättssäkerheten för barn och unga inom Sis

Sveriges Radio har nyligen rapporterat om att det har skett minst ett trettiotal 
våldsamma misshandelsfall inne på Sis-ungdomshem i år som inte har 
polisanmälts. Enligt Sis, Statens institutionsstyrelse, gör sekretesslagstiftningen 
att man inte kan polisanmäla allt våld. Att det finns allvarliga och omfattande 
kvalitetsproblem i verksamheten råder det ingen tvekan om. Det har Ivo 
återkommande rapporterat om.

Barn och unga som är placerade på de statliga ungdomshemmen måste kunna 
garanteras skydd mot våld, hot och utpressning. Därför är det särskilt allvarligt 
att grova misshandelsfall inte anmäls. Det äventyrar rättssäkerheten. Att barn 
och unga kan utsättas för våld utan att det får konsekvenser sänder oroväckande 
signaler. Enligt åklagare Lisa dos Santos spelar sekretessen de gängkriminella i 
händerna! Det kan uppenbarligen inte varit lagstiftarens intention att 
sekretessen kan bli ett medel för utpressning? Staten måste ta sitt ansvar för att 
stärka rättssäkerheten och skydda barns och ungdomars liv och hälsa. 
Regeringen har det yttersta ansvaret genom styrning av myndigheten. 
Centerpartiet har tidigare påpekat att regeringen måste intensifiera pågående 
arbete kring Sis. Det behövs fortfarande en förstärkt och omfattande tillsyn av 
Sis-verksamhet. Detta är ytterligare exempel på de omfattande brister som finns 
inom Sis. Regeringen måste kunna skydda barn och unga som är placerade 
inom Sis från våld.

Med anledning av detta vill jag fråga statsrådet Camilla Waltersson Grönvall:

 

Hur ska statsrådet och regeringen arbeta för att säkerställa att alla brott som 
sker inom Sis polisanmäls? 

………………………………………

Martina Johansson (C)

Från Riksdagsförvaltningen
2023-12-08
Besvaras senast
2024-01-19
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Överlämnas enligt uppdrag

Lena Lindbäck


